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Protokół Nr  2/2015 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w dniu  20 lutego 2015 r. 

 
Obecni wg załączonej listy. 

Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 

 

Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia, w tym: 

- przyjęcie protokołu z poprzedniej Komisji. 

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2015, 

b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard, 

c) bonifikat od pierwszej opłaty i opłat rocznych z tytułu użytkowania wieczystego 

nieruchomości gruntowych, 

d) szczegółowych zasad udzielenia jednorazowej zapomogi z tytułu urodzenia dziecka, 

e) kryteriów branych pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do 

publicznych przedszkoli prowadzonych przez Miasto Białogard, liczby punktów 

przyznanych każdemu kryterium oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 

spełniania tych kryteriów, 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dla 

dróg, których zarządcą jest Miasto Białogard, 

g) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie miasta Białogard na rok 2015,  

h) Programu Opieki nad Zabytkami dla miasta Białogard na lata 2015-2018, 

i) zaopiniowania zweryfikowanej propozycji planu aglomeracji Białogard.  

3. Sprawy różne: 

    - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ramowego planu pracy Rady 

Miejskiej Białogardu na rok 2015. 

4. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1  

 Posiedzenie o godz. 14.30 „otworzyła” przewodnicząca Komisji - Jadwiga 

Klonowska. Komisja przyjęła protokół z poprzedniej Komisji oraz przedstawiony porządek, 

głosując: za- 5 (jednogłośnie).   

 

Ad 2 

Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projekty uchwał: 

c) w sprawie bonifikat od pierwszej opłaty i opłat rocznych z tytułu użytkowania 

wieczystego nieruchomości gruntowych, 

Przedstawiła: Beata Szulakiewicz, Naczelnik GN, która stwierdziła, że przygotowano 

nieruchomości do zbycia w przetargu nieograniczonym dla osób do 35 roku na dzień 
sporządzenia umowy notarialnej. Nieruchomości  mogą nabywać osoby w udziałach. 

Drugi warunek to od momentu  aktu notarialnego jest okres 4 lat na wybudowanie i 

oddanie budynku do budowy. I opłata będzie naliczana w wysokości 15% wartości 



 2

budynku, co wyniesie około 3 tys. zł. Ponadto nabywca będzie uiszczał 1% opłaty 

rocznej liczonej od kwoty  wylicytowanej w przetargu tj. około 200 zł. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

K.Skoczyk – pytał co w sytuacji, gdy rodzina składa się z 5 osób, w tym osoby do 35 roku 

życia? 

Naczelnik – odpowiedziała, że wszyscy mogą nabyć nieruchomość jako współużytkownicy 

wieczyści. 

M.Siwek – pytał jakie są konsekwencje, jeżeli ktoś się nie zmieści w terminie? 

Naczelnik – odpowiedziała, że można wypowiedzieć umowę, odkupić, nałożyć  dodatkowo 

karę na użytkownika wieczystego tj. 10% wartości wylicytowanej w przetargu za każdy 

rok niezrealizowanej umowy.  

J.Andrysiak – pytał po jakim czasie tą nieruchomość można zbyć? 

Naczelnik – odpowiedziała, że po spełnieniu umowy w przypadku zbycia nieruchomości, 

następca traci bonifikatę od opłaty rocznej. 

J.Klonowska – pytała czy można przekształcić nieruchomość na własność? 

Naczelnik – odpowiedziała, że tak ale należy zapłacić cenę z przetargu pomniejszoną o 3 tys. 

złotych. 

J.Andrysiak – pytał czy działki na ten cel będą zbywane z puli obecnego zasobu? 

Naczelnik – odpowiedziała, że jesteśmy pierwsi w Polsce, którzy skorzystali z tej ustawy. 

Naczelnik powiedziała, że na pewno nie będzie to dotyczyło nieruchomości, które dobrze 

się sprzedają. Obecnie wchodzą w rachubę działki przy ul. Stamma. Naczelnik nie 

rozmawiała jeszcze konkretnie z Burmistrzem, które to będą działki. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie 

w/w projekt uchwały.  
 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
 

a) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2015, 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Andrysiak – powiedział, że są trudności w znalezieniu działów wynikających z 

proponowanych zmian budżetu. 

Skarbnik – wyjaśniła, że działy mogą się zmieniać w stosunku do poprzedniej korekty budżetu, 

bo Burmistrz może przesuwać środki zarządzeniami. Następnie Skarbnik rozdała radnym na 

wymianę załącznik nr 3 do zmiany uchwały budżetowej na rok 2015, stanowiący załącznik 

do protokołu. Skarbnik dodała, że załączniki w poszczególnych uchwałach zmieniających 

budżet mają niezmienne numery w stosunku do pierwotnej uchwały budżetowej, tylko dla 

potrzeb uchwały zmieniającej nadano im odpowiednie numery. 

J.Klonowska – dodała, że w pierwotnej uchwale budżetowej nie było pełnej klasyfikacji stąd 

Radny miał trudności w odnalezieniu działów. 

Skarbnik – prosiła, aby przyjść przed sesją czy przed komisją to wyjaśni niejasności.  

M.Siwek – pytał na co będzie przeznaczona rezerwa w kwocie 216 tys. zł? 

Burmistrz – odpowiedział, że jeszcze nie wiadomo. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie 

w/w projekt uchwały.  

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
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b) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard, 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 

 

Głos w dyskusji zabrali:  

J.Andrysiak – pytał o aneks nr 4 z 30 grudnia 2014 r., bo nie było wiadomo, że umowa 

partnerska jest z 11.01.2011 roku? 

Skarbnik – odpowiedziała, że były zrealizowane inwestycje i nie było dalszych planów 

inwestycyjnych, bo czekaliśmy na zakończenie i rozliczenie. W momencie, gdy pojawiły się 
dodatkowe środki należało reaktywować tą umowę. 

Burmistrz – dodał, że trzeba było zabiegać o te środki. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie 

w/w projekt uchwały.  

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 

 

d) w sprawie szczegółowych zasad udzielenia jednorazowej zapomogi z tytułu urodzenia 

dziecka, 

Przedstawiła: Marta Budna, Naczelnik Wydz. EKS 

 

Głos w dyskusji zabrali:  

P.Szyszlak – pytał czy uchwała obowiązuje od 1 stycznia 2015 roku? 

Naczelnik – odpowiedziała, że tak, ale dotyczy tylko osób zamieszkałych w Białogardzie. 

P.Szyszlak – pytał jakie kryteria należy spełnić, aby otrzymać zapomogę? 

Naczelnik – odpowiedziała, że wnioskodawca będzie składał oświadczenie. Jeżeli zajdzie 

wątpliwość to będzie mógł być przeprowadzony wywiad środowiskowy. 

K.Skoczyk – pytał co, gdy dziecko urodzi się poza Białogardem a rodzice są mieszkańcami 

Białogardu? 

Burmistrz – odpowiedział, że nie ma znaczenia miejsce urodzenia. 

K.Skoczyk – pytał czy to może być inaczej nazwane niż zapomoga? 

Burmistrz – odpowiedział, że nie, bo ten zapis wynika z ustawy. 

P.Szyszlak – pytał czy zapomoga przysługuje dla każdego dziecka, nawet przy dwojaczkach?  

Naczelnik – odpowiedziała, że tak. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie 

w/w projekt uchwały.  

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 

e) w sprawie kryteriów branych pod uwagę na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli prowadzonych przez Miasto Białogard, 

liczby punktów przyznanych każdemu kryterium oraz dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia spełniania tych kryteriów, 

Przedstawiła: Marta Budna, Naczelnik Wydz. EKS 

 

Głos w dyskusji zabrali:  

J.Andrysiak – pytał kto przeprowadza rekrutację? 

Burmistrz – odpowiedział, że komisja rekrutacyjna, którą powołuje dyrektor. 
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W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie 

w/w projekt uchwały.  

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego 

dla dróg, których zarządcą jest Miasto Białogard, 

Przedstawiła: Ewelina Szulakiewicz, Naczelnik Wydz. GK  

 

Głos w dyskusji zabrali:  

J.Andrysiak – pytał czy to nie dotyczy słupa energetycznego? 

Naczelnik – odpowiedziała, że nie, tu tylko chodzi o sprzedaż na chodnikach kwiatów itp. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 

g) w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta Białogard na rok 2015,  

              Przedstawiła: Ewelina Szulakiewicz, Naczelnik Wydz. GK  

 

Głos w dyskusji zabrali:  

M.Siwek – pytał czy musi być wskazane schronisko w Kołobrzegu, czy nie może być ogólny 

zapis schroniska, z którym miasto podpisało umowę? 

Naczelnik – odpowiedziała, że są różne wyroki dot. umieszczania nazw schronisk. Natomiast 

zgodnie z art. 9a ustawy o ochronie zwierząt osoba, która napotka porzuconego psa lub 

kota ma obowiązek powiadomić o tym najbliższe schronisko dla zwierząt. Umieszczenie 

schroniska jest w celu informowania mieszkańców.  

M.Siwek - pytał czy można wymienić schronisko w załączniku, aby nie zmieniać programu?  

Burmistrz – odpowiedział, że na Komisji Edukacji zaproponowano, aby nie wymieniać 
schroniska oraz gabinetu weterynarii. Burmistrz powiedział, że jak powyjaśnia sobie 

sprawy z białogardzkim schroniskiem to będzie możliwa współpraca. Schronisko Animals w 

Białogardzie ma podpisane umowy jako stowarzyszenie z kilkudziesięcioma gminami jako 

przedsiębiorca. Natomiast w Białogardzie mamy podpisana umowę w oparciu o ustawę o 

organizacjach pożytku publicznego. Umowa jest szczegółowa i określa zasady rozliczania 

dotacji. Rozliczenie dotacji zostało narzucone po kontroli NIK-u, dlatego powinno być inne. 

Pan J.Harłacz przedstawił ogólne rozliczenie. Natomiast rozliczenie powinno być 
szczegółowe dotyczące naszych psów. Po wezwaniu do rozliczenia J.Harłacz poinformował, 

że nie ma zamiaru się tak rozliczyć, bo ma ogólne faktury na całe schronisko. Poza tym 

powoływał się na sprawy polityczne, wyzywał Burmistrza na facebooku od nieudaczników, 

chorych psychicznie. Burmistrz licząc, że J.Harłacz się rozliczy podpisał z Kołobrzegiem 

umowę na kwartał, mimo, że byli zainteresowani współpracą roczną. Obecnie jest wojna 

pomiędzy schroniskami, Koszalin z J.Harłaczem przeciwko Kołobrzegowi i odwrotnie. Tym 

możemy doprowadzić do sytuacji, że będziemy zmuszeni do wybudowania własnego 

schroniska. Burmistrz dodał, że te dokumenty u J.Harłacza są, tylko wystarczy przysiąść w 

jedno popołudnie i prześledzić faktury. Terminy na rozliczenie minęły. Burmistrz 

powiedział, że toczą się rozmowy odnośnie budowy schroniska na potrzeby gmin, bo dla 

jednej gminy to za duży koszt. W schronisku Animals potrzebna jest osoba z 

przygotowaniem merytorycznym, która na bieżąco prowadziłaby dokumenty. Obecnie to 

duże przedsięwzięcie na 250 psów, obsługujące kilkadziesiąt gmin, a do obsługi na bieżąco 

trzeba prowadzić kartoteki dzień w dzień. Burmistrz zwrócił uwagę na problemy z 
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leczeniem, bo dużo psów ubywa około 40%. Na plus jest to, że jest duża adopcja, ale ludzie 

też nie są odpowiedzialni, bo biorą a na wakacje te psy wracają. Burmistrz powiedział, że 

trzeba wprowadzić dobre dane, bo szacuje się ponad 3 tysiące psów w Białogardzie a 

opłaty wnosi się za więcej. 

K.Skoczyk – stwierdził, że dobrze byłoby się dogadać.  
P.Szyszlak – stwierdził, że mieszkańcy pytają czy ich pupil jest i to sprawdzają w schronisku, 

w innym przypadku będzie trzeba zrobić kwarantannę, aby można było sprawdzić na 

miejscu. 

P.Siwek – pytał czy umowa z Kołobrzegiem została zawarta? 

Burmistrz – odpowiedział, że tak na 3 miesiące. 

J.Andrusiak – pytał czy korzystamy z gospodarstw rolnych jak w Lulewicach? 

Naczelnik – odpowiedziała, że nie korzystamy, ale z ustawy wynika, że w programie musi być  
zapis wskazujący gospodarstwo rolne w celu zapewnienia miejsca dla bezdomnych zwierząt 
gospodarskich. 

J.Andrysiak – pytał kto zajmuje się dystrybucją karmy w celu dokarmiania kotów? 

Naczelnik – odpowiedziała, że społeczni opiekunowie. Wnioski należy składać do Wydz. GK 

do 31 marca, gdzie można zapisać się na zakup pokarmów. Część kotów jest wolno 

bytujących a część bezdomnych. Dąży się do kastracji i sterylizacji kotów celem 

zmniejszenia ich populacji. 

J.Andrysiak – pytał o sprzątanie po zwierzętach? 

Naczelnik – odpowiedziała, że tym zajmuje się Zakład Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej. 

J.Klonowska – poddała pod głosowanie poprawkę. 
 

  Komisja wnioskuje, aby w programie nie zapisywać konkretnej nazwy i adresu schroniska  

oraz gabinetu weterynaryjnego a jedynie  zapisać ogólnie, że miejsce i opiekę zapewni 

schronisko i gabinet weterynaryjny, z którym Miasto podpisze umowy, stanowiące 

załączniki do programu.  

Poprawkę przegłosowano: za-5 (jednogłośnie). 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały z poprawką, głosując: 

za- 5 (jednogłośnie). 
 

h) w sprawie Programu Opieki nad Zabytkami dla miasta Białogard na lata 2015-2018, 

Przedstawił: Marek Zalewski, wz Naczelnika Wydz. GP 
 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
 

i) zaopiniowania zweryfikowanej propozycji planu aglomeracji Białogard, 

Przedstawiła: Mariola Barcicka, Naczelnika Wydz. OŚ 
 

O godz. 16.15 wyszedł radny P.Szyszlak. W posiedzeniu uczestniczyło 4 członków Komisji. 
 

Głos w dyskusji zabrali:  

J.Andrysiak – pytał czy to będzie bez nakładów finansowych? 

Naczelnik – odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy musieli kupić tylko mapy. Innych kosztów 

nie będzie. 
 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-4 (jednogłośnie). 
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Ad 3 
W sprawach różnych poruszono następujące sprawy: 

- Komisja rozpatrzyła ramowy plan pracy Rady Miejskiej Białogardu na rok 2015. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za- 4(jednogłośnie). 

 

 - Komisja zapoznała się z uchwałą Składu Orzekającego RIO w sprawie wydania opinii o 

prawidłowości planowanej kwoty długu publicznego Miasta Białogard na lata 2015-2024 

(w załączeniu), 

 

Głos zabrali następujący radni: 

M.Siwek – zwrócił uwagę na tereny przy ul. Wojska Polskiego za wypożyczalnią filmów 

Pana Czajkowskiego, gdzie  odbywają się biesiady i jest bałagan.  

Burmistrz – prosił o przekazanie sprawy dla Pani Naczelnik GK. Burmistrz poruszył 

podobny problem na terenie położonym za garażami przy ul. Piastów.  

Przewodnicząca Komisji – stwierdziła, że często zdarza się, iż młodzież niszczy kosze na 

śmieci w parku przy ul. Kopernika. Jeśli chodzi o sprzątanie po zwierzętach to w ogóle 

mieszkańcy nie są tego nauczeni. Należy edukować od małego w szkołach, przedszkolach, 

aby wyrobić  nawyki zachowania porządku. 

 

Po wyczerpaniu dyskusji zakończono w/w punkt. 

 

Ad 4 
 Po wyczerpaniu tematyki o godz. 16.30  zakończono posiedzenie.  

Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

 

        Przewodnicząca  Komisji 

             Jadwiga Klonowska  

                       
 


